
  

Berghem, 23 september 2016 

 

Betreft: Artikel 41-vragen over veehouderij en gezondheid 

Geacht college van B&W, 

De SP heeft op basis van recente CBS-gegevens een analyse gemaakt van de toename van de 

(intensieve) veehouderij in de afgelopen 10 jaar. Vanwege de herindeling met Maasdonk is een 

meerjarige vergelijking voor de afzonderlijke gemeente Oss niet mogelijk. Om die reden hebben we 

het totaal van de gemeenten Den Bosch, Maasdonk en Oss (inclusief Ravenstein en Lith) genomen. 

We hebben de uitbreiding van de veestapel in deze gemeenten vergeleken met het verloop in de 

overige Brabantse gemeenten. Voor het aantal melkkoeien leidt dit tot onderstaande grafiek: 

 

De SP constateert een veel forsere toename van het aantal melkkoeien in de gemeenten Oss + Den 

Bosch dan in de rest van de provincie. Een vergelijkbare ontwikkeling zien we bij de aantallen 

varkens. Zie de grafiek op de volgende pagina: 

 



 

 

Deze zeer forse en structurele groei van de veestapel in de gemeente Oss leidt tot de volgende 

vragen: 

1. Bent u het met ons eens dat deze forse toename zorgen baart in het licht van de uitkomsten 

van het recente rapport ‘Veehouderij en gezondheid omwonenden’ van het Rijksinstituut 

voor Volksgezondheid en Milieu? 

2. De geconstateerde forse toename van het aantal koeien en varkens speelt veel minder in de 

rest van Brabant of de rest van Nederland. Dit betekent dat nationaal of provinciaal beleid 

niet voldoende zal zijn om de Osse burgers te beschermen tegen de risico’s die uitbreiding 

van de veehouderij met zich meebrengen. Bent  u het met ons eens dat juist de gemeente 

Oss daarom moet kijken naar aanvullende gemeentelijke instrumenten? Bent u bereid dit op 

te pakken? 

3. Welke instrumenten heeft de gemeente Oss om haar inwoners te beschermen tegen de 

gevolgen die stank, ammoniak en fijn stof hebben voor de gezondheid en de kwaliteit van de 

leefomgeving van de inwoners van het buitengebied en de kernen? 

4. Bent u bekend met het feit dat de geurnormen in de ons omringende gemeenten (en veel 

andere Brabantse gemeenten) strenger zijn dan in de gemeente Oss? 

5. Bent u met ons eens dat de Verordening geurhinder en veehouderij van de gemeente 

Landerd een aanzienlijk betere bescherming biedt tegen overlast van geur, geluid en al of 

niet ammoniak-gerelateerd fijnstof dan de Osse verordening? 

6. Bent u met ons eens dat de afstandnormen die de Verordening geurhinder en veehouderij 

van de gemeente Landerd hanteert een aanzienlijk betere bescherming biedt tegen overlast 

van geur, geluid en al of niet ammoniak-gerelateerd fijnstof van grootschalige 

melkveebedrijven dan de Oss verordening? 



7. Bent u het met ons eens dat het feit dat in de periode 2012 – 2015 de geurbelasting van de 

kernen Deursen, Herpen, Overlangel, Neerloon, Ravenstein, Neerlangel, Macharen en ’t 

Wild, evenals de bebouwingsclusters rond Herpen, de Koolwijk, ’t Gement en de 

Spaanderstraat is toegenomen betekent dat het Osse beleid om haar inwoners tegen 

geuroverlast te beschermen heeft gefaald? 

8. Bent u bereid de gemeenteraad van Oss op korte termijn een voorstel voor te leggen voor 

een aangepaste geurverordening waarbij de verordening van de gemeente Landerd als 

uitgangspunt wordt gebruikt? Zoja, op welke termijn? Zonee, waarom niet? 

9. Wat betekent de geconstateerde forse toename van de veestapel in Oss voor de behoefte 

aan mestfabrieken in Oss?  

10. Bent u bereid met ZLTO-afdeling Oss het gesprek aan te gaan over het feit dat verdere groei 

van de veestapel in Oss ongewenst is, in strijd is met het duurzaamheidsbeleid van de 

gemeente, schadelijk voor de gezondheid van de inwoners en ZLTO aan te bieden om te 

helpen met het zoeken van andere verdienmodellen, gebaseerd op marge in plaats van 

kostprijs en op omschakeling naar vormen van plantaardige productie met een hoge 

toegevoegde waarde? 

 Met vriendelijke groet, 

SP-fractie Oss , 

 

Adrie Geerts 


